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Dne 16. června 2012 proběhly na hřišti TJ  Slavoj Davle oslavy založení našeho sboru.

Dne 4. a 6. července 2012 oslavil 115. výročí jeden z nejstarších dodnes fungujících spolků 
v kraji – VLTAVAN DAVLE. V roce 1897 jej založili po vzoru pražského spolku tzv. šífaři, neboli 
plavci, voraři a dělníci z okolí řeky s cílem finančně podporovat sociálně slabé rodiny vorařů 
a organizovat kulturní program.
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Z obce

Slovo starosty
Vážení spoluobčané,

jistě jste si všimli, že v průbě-
hu června a července došlo k in-
stalaci nových bezdrátových roz-
hlasů. Na instalaci bezdrátových 
rozhlasů se nám podařilo získat 
dotaci ze Státního fondu Životní-
ho prostředí ČR v rámci Operač-
ního programu Životní prostředí 
v akci realizace protipovodňo-
vých opatření pro městys Davle. 
Žádost o tuto dotaci jsme podá-
vali už v roce 2010, ale až v dub-
nu letošního roku jsme dostali 
podepsané rozhodnutí o poskyt-
nutí dotace ze SFŽP. Celkové 
náklady na tuto akci by měly či-
nit 2 025 457 Kč, z toho z Evrop-
ské unie z Fondu soudržnosti by 
mělo být proplaceno 85 procent, 
dotace ze SFŽP by měla pokrýt 
5 procent a vlastní prostředky by 
měly pokrýt zbývajících 10 pro-
cent. Součástí celé akce není 
jen instalace 51 kusů bezdráto-

vých rozhlasů, ale i vypracová-
ní digitálního povodňového plá-
nu obce, instalace srážkoměru 
a hladinoměru. Realizaci proti-
povodňových opatření provádě-
la na základě výběrového řízení 
firma ELZA-INSTAL, spol. s r. o., 
a zpracování digitálního povod-
ňového plánu připravovala firma 
ENVIPARTNER, s. r. o. Digitální 
povodňový plán, aktuální srážky 
a výška hladiny budou všem pří-
stupné na internetu. Rozhlas byl 
instalován nejen v Davli, ale i na 
Sázavě a ve Sloupu. V průběhu 
srpna dojde k demontáži původ-
ního nefunkčního rozhlasu. 

 Rozhodnutím prezidenta re-
publiky se budou konat volby 
do zastupitelstev krajů v těchto 
dnech: v pátek 12. října od 14.00 
do 22.00 hodin a v sobotu 13. říj-
na od 8.00 do 14.00 hodin. Prá-
vo volit do zastupitelstva kraje 
má státní občan České republi-

ky, který alespoň druhý den vo-
leb dosáhl věku nejméně 18 let 
a který je přihlášen k trvalému 
pobytu v obci, která náleží do 
územního obvodu kraje. Nově je 
možné ve volbách do zastupitel-
stev krajů volit na voličský prů-
kaz. Na voličský průkaz může vo-
lič volit kdekoli v kraji, ve kterém 
má trvalé bydliště. Nejpozději do 
9. října budou dodány občanům 
hlasovací lístky. Hlasovací lístky 
budou k dispozici i ve volebních 
místnostech. Volební místnosti 
budou u nás opět dvě – v Davli 
na obecním úřadě a ve Sloupu 
v č. p. 21.

Ještě bych se chtěl vrátit k ob-
rovskému úspěchu fotbalistů ZŠ 
Davle (4. – 5. třída), kteří se sta-
li vicemistry celorepublikového 
turnaje 15. ročníku McDonald´s 
Cup. Tohoto celorepublikového 
turnaje se zúčastnilo 3196 zá-
kladních škol. Naši borci pora-
zili favorizované týmy z velkých 
škol, v nichž působí sportovní tří-
dy spolupracující s ligovými klu-
by. Finálový turnaj, kterého se 
zúčastnilo 16 týmů – 15 vítězů 
krajských kol a tým pořadatel-

ských Teplic, byl dokonce vysílán 
přímým přenosem internetovou 
televizí. Velký dík patří za tento 
úspěch nejen mladým fotbalis-
tům, ale hlavně trenérům (Lukáš 
Mráz, Michal a František Fafejto-
vi), kteří je na tento turnaj připra-
vili. Zastupitelstvo ocenilo tento 
skvělý výkon finanční odměnou 
ve výši 15 tisíc korun, za které 
již byly nakoupeny balony, trika 
a další pomůcky na trénování. 
Další poděkování patří úspěš-
ným zástupcům TJ Slavoj Davle 
– oddílu JUDO, kde se stali Ond-
řej Kuncl a Lucie Bartůšková mis-
try Středočeského kraje ve svých 
váhových kategoriích – trenér 
Ing. Miloslav Málek. Poslední po-
děkování patří mladým hasičům 
ze Sloupu za jejich reprezentaci 
na hasičských závodech – ve-
doucí Michal Zrno a Pavlína Ne-
jedlá. Všechny tyto úspěchy byly 
prezentovány před komisí sou-
těže Vesnice roku. Hlavně díky 
úspěchům našich mladých zís-
kala naše obec diplom „Za spor-
tovní činnost mládeže“, v rám-
ci Středočeského kola Vesnice 
roku. Všem za nás za všechny 
děkuji! 

Bc. Jiří Prokůpek
starosta městyse

Co se děje
Péče o vzhled městyse

Na několika místech v Davli byly 
instalovány koše na psí exkre-
menty. Pozitivní odezvu máme ze-
jména od lidí, kterým psí hovínka 
vadí. Rádi bychom uvítali větší vy-
užívání košů ze strany pejskařů.

Na Račanech probíhá úprava 
a zpevnění plochy stanoviště na 
tříděný odpad. Následovat bude 
vybudování nového stanoviš-
tě na davelském sídlišti. Městys 
též objednal další nádoby, jelikož 

některá místa již svým objemem 
zájmu občanů nestačila. Objem 
tříděného odpadu stále narůstá, 
což je dobře. Loni občané vytřídili 
65,186 tuny odpadu a za vytřídě-
ní odpadů Davle zpětně obdržela 
částku 138 984 Kč.

Dále pokračujeme v instalaci la-
viček po Davli. Nově jsou umís-
těny lavičky před úřadem, školou 
a na nábřeží. Dvě lavičky byly do-
dány i pod hasičskou zbrojnici ve 
Sloupu.

Městys po kladné odezvě lidí 
během akcí „Oslavy 115. výro-
čí trvání spolku Vltavan Davle“ 
a „Závody vodních skútrů JET 
RACE & SKI 2012“ ponechal ote-
vřené veřejné záchodky na par-
kovišti. O jejich celoročním pro-
vozu není ještě rozhodnuto.

Lípy zkrášlují naše náměstí. Bo-
hužel nejsou v dobrém zdravotním 
stavu, jak ukázalo kácení lip u kap-
le. Jeden kmen byl vyhnilý a druhý 
rozpukaný, hrozil rozpadem celé-
ho stromu. Poslední událost nám 
ukázala odtržení silné hlavní vět-
ve u lípy u autobusové zastávky 
(u úřadu městyse), že bude nutná 
kompletní výměna lip v prostoru 
náměstí. Provozně-bezpečnostní 

stav stromů již neodpovídá poža-
dovaným standardům.

Co nás trápí
Okolo pomníků obětem světo-

vých válek proběhla úprava zele-
ně, kterou zařídila Základní škola 
Davle a městys Davle. Bohužel 
všechny kvetoucí květiny někdo 
ukradl.

Poslední dobou se nám ve větší 
míře ztrácejí litinové a železné po-
klopy z kanálů. Vzniká nám tak ne-
jen škoda, ale hlavně velmi nebez-
pečné hluboké pasti. Pokud jste 
zloděje viděli, podejte svědectví na 
policii Hradištko – tel.: 974 882 700.

Mgr. Jaromír Němec
místostarosta městyse
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Veřejné zasedání

Zápis z 12. veřejného zasedání zastupitelstva 
městyse Davle ze dne 28. 6. 2012

Kontrola zápisu z minulého za-
sedání:
- Dopravní obslužnost – zruše-
ny výpovědi dopravcům, na Kraj-
ském úřadě zřízena odborná ko-
mise k dalšímu řešení.
- Zápis do MŠ Davle – bylo při-
jato 20 dětí, je možnost rozšíření 
kapacity MŠ o 15 dětí – nutnost 
schválení ROP + nutnost sta-
vebního řízení – vyjádření KHS 
a HZS.
- Byl zprovozněn bezdrátový roz-
hlas (schváleno na VZ 14. 5. 2012). 
Zastupitelstvo schválilo:
- Rozbor hospodaření za 1. čtvrtletí 
roku 2012 (příjmy: 16 511 422,88 Kč; 
výdaje: 12 372 267,52 Kč).
- Úprava rozpočtu č. 2 roku 2012 
(příjmy: 27 303 tis. Kč; výdaje: 
27 483 tis. Kč).
- Závěrečný účet městyse Davle 
za rok 2011 – rozpočtové příjmy 
městyse (včetně přijatých dotací 
ve výši 15 598 000 Kč) byly schvá-
lenými úpravami navýšeny na ko-
nečných 23 453 685 Kč. Celkové 
příjmy městyse za rok 2011 čini-
ly 23 434 487,18 Kč (bez konsoli-
dace). Rozpočtové výdaje na rok 
2011 ve výši 16 435 000 Kč byly 
schválenými úpravami navýše-
ny na konečných 28 832 952 Kč. 
Celkové výdaje za rok 2011 činily 
28 804 791,17 (bez konsolidace). 
V roce 2011 byla zaznamenána 
převaha výdajů nad příjmy ve výši 
5 370 303,99 Kč, což bylo způso-
beno tím, že platby inv. Dotace 
na projekt přístavby MŠ v částce 
856 326,32 Kč ze SR a v částce 
8 277 821,05 Kč z EU byly ode-
slány na účet městyse až 7. 3. 
2012 a ne do konce roku 2011, 
jak bylo původně plánováno. Na 
financování přístavby MŠ poskyt-
la KB městysi Davle překlenovací 
úvěry ve výši 1 000 000 Kč, kte-
rý byl ještě do konce roku 2011 
KB vrácen. Koncem roku byl na 
stejný účel použit úvěr ve výši 
1 800 000 Kč, vrácen byl po ob-
držení dotace v březnu 2012. 
Městys Davle dále splácí úvěr 
od KB, splátka v roce 2011 činila 
1 429 200 Kč.
- Pronájem pozemků TJ Slavoj 
Davle, o.s. – p.č. 524/1, 524/12, 
524/13, 524/14, st. 184 a č.p. 189 
za symbolické nájemné. Proná-
jem je ve veřejném zájmu, proto-
že pronajatý majetek slouží k roz-
voji tělovýchovy a sportu v Davli.
- Pronájem pozemku pod stav-
bou – st. 86/65 o výměře 72 m2 

v k.ú. Davle Filipu Hubínkovi za 
1500 Kč. Pozemková parcela st. 
68/65 leží pod garáží ve vlastnic-
tví Filipa Hubínka. Pozemková 
parcela vznikla oddělením od po-
zemkové parcely p.č. 86/1 v k.ú. 
Davle. 
- Prodej pozemku p.č. 40/71 o vý-
měře 80 m2 – ostatní plocha, jiná 
plocha v k.ú. Sázava u Davle paní 
Jaroslavě Chybové za 500 Kč/m2 
(= 40 000 Kč). Pozemek je his-
toricky oplocený, na pozemku je 
umístěna jímka s tlakovou kana-
lizací, vchod do sklepa a na půdu.
- Odkoupení pozemku pod komu-
nikací ul. Na Vinicích p.č. 505/10 
o výměře 560 m2 – ostatní plocha, 
ostatní komunikace v k.ú. Davle 
od Adély a Roberta Tloušťových 
za cenu 30 000 Kč.
- Přijetí dotace rozpočtu Středo-
českého kraje v rámci Středo-
českého Fondu kultury a obnovy 
památek na obnovu části mobi-
liáře v místní knihovně ve výši 
45 000 Kč.
- Smlouva o smlouvě budou-
cí o zřízení věcného břemene 
s ČEZ Distribuce, a.s. č. IV-12-
60113898/01, na pozemkové 
parcele PK 629 v k.ú. Davle. Jde 
o kabelové vedení kNN. Finanční 
náhrada za věcné břemeno činí 
4000 Kč.
- Smlouva o smlouvě budou-
cí o zřízení věcného břemene 
s ČEZ Distribuce, a.s. č. IV-12-
6014513/01, na pozemkové par-
cele p.č. 911 v k.ú. Davle. Jedná 
se o kabelové vedení NN 0,4 kV. 
Finanční náhrada za věcné bře-
meno činí 20 700 Kč.
- Smlouva o zřízení věcného bře-
mene s ČEZ Distribuce, a.s. č. IV-
12-6010496/4  na pozemkové 
parcele p.č. 976 v k.ú. Davle. Jde 
o kabelové vedení kNN 0,4 kV. Fi-
nanční náhrada za věcné břeme-
no činí 1800 Kč.
- Stavba rodinného domu s pul-
tovou střechou na pozemku p.č. 
454/15 v k.ú. Davle – investor – 
manželé Svobodovi – dle zpraco-
vatele studie IPROS, s.r.o., inže-
nýrské a projektové služby.
- Stavba rodinného domu s pul-
tovou střechou na pozemku p.č. 
403/50 v k.ú. Davle – investor – 
Iwona a Martin Zemanovi – dle 
studie Ing. arch. Petra Tučka.
- Cena vodného a stočného. Za-
stupitelstvo městyse Davle ne-
souhlasí s původně předloženou 
kalkulací VHS Benešov, a.s., na 

zvýšení vodného 44,19 Kč bez 
DPH a stočného 24,71 Kč bez 
DPH. Zastupitelstvo se přikloni-
lo ke zvýšení ceny vodného na 
42,76 Kč bez DPH a stočného 
24,00 Kč bez DPH.

Zastupitelstvo informovalo:
- Zpráva z finančních kontrol:
● z FÚ na akci „Podpora soc. slu-
žeb s místní působností – Středo-
český kraj“ – nebylo zjištěno poru-
šení rozpočtové kázně; 
● z FÚ na akci ČOV a kanaliza-
ce – nebylo zjištěno porušení roz-
počtové kázně;
● z FÚ na akci „Dětské hřiště“ ne-
bylo zjištěno porušení rozpočtové 
kázně;
● na vyžádání starosty měla být 
zkontrolována finančním úřadem 
akce „Přístavba MŠ“ – akce ne-
byla FÚ zkontrolována, neboť FÚ 
nemá oprávnění kontrolovat akce 
z ROP – regionálních operačních 
programů.
- Silnice II/102 (uzavření) – bude 
proveden nový znalecký posu-
dek („rozbor“) padající skály mezi 
Strnady a Štěchovicemi. Zjištěné 
vady budou rozděleny na malé 
a vážné. Malé budou opravovány 
průběžně (bez uzavírky). Případ-
né opravy vážných zjištění by pro-
běhly nejdříve v příštím roce.
- Vesnice roku 2012 – obec se le-
tos opět přihlásila do celorepubli-
kové soutěže. Bližší informace na 
str. 3.
- Oslavy – 125 let hasičského 
sboru, 115 let Vltavanu Davle.
- Zařazení školní jídelny pod zá-
kladní školu – příspěvková orga-

nizace Školní jídelna Davle bude 
zrušena.
- Pozemek pod Račany – ne-
oprávněné zemní práce za strany 
p. Mikulíka. Byl objednán znalec-
ký posudek, na základě výsledku 
znaleckého posudku bude postu-
pováno dle doporučení právníka.
- Zrušení vrchního vedení (kabe-
láž elektrického vedení NN) Na 
Balkáně a tím pádem zrušení ve-
řejného osvětlení – veřejné osvět-
lení bude znovu vybudováno, 
zajištěno ve spolupráci s firmou 
Eltodo.
- Záměr městyse zřídit vedle bý-
valého „Disku“ prostor pro stán-
kaře.
- „Vltavanka“ – v přízemí bude 
klubovna Vltavanu Davle, v 1. pa-
tře budou učebny jazykové školy 
Lundonia.
- Přechod u „Vltavanky“ – jednání 
s Policií ČR bylo neúspěšné.
- Semafory u školy – porušování 
dopravních předpisů, přejíždění 
na červenou, možnost instalace 
kamer, nabídky jsou nadsazené.
- Oprava silnice v centru Davle 
– SUS Kladno připravila stavbu 
„Protihluková opatření v Davli“. 
Jedná se o výměnu stávajících 
dlažebních kostek asfaltovým po-
vrchem. Termín realizace zatím 
není znám. Není znám ani způsob 
provedení a regulace dopravy. 
S městysem zatím nikdo nejednal, 
ani projektant.

Kompletní zápis z 12. veřejného 
zasedání zastupitelstva městyse 

Davle je k nahlédnutí na interneto-
vých stránkách www.obecdavle.cz.

Upozornění
V letošním roce nebude rozesílán hromadný předtisk pro pro-

dloužení žádostí o dávku SSP přídavek na dítě, neboť nová 
aplikace, ve které jsou nyní žádosti zpracovávány, toto neu-
možňuje.

Pro pokračování nároku na dávku po 30. 9. 2012 je tře-
ba nejpozději do 31. 10. 2012 doložit příjmy všech společně 
posuzovaných osob za rok 2011. Pokud nebude příjem do 
31. 10. 2012 doložen, nárok na dávku zaniká. Pro nový vznik 
nároku je třeba podat novou žádost o přídavek na dítě a dáv-
ka bude vyplacena zpětně, nejdéle však 3 měsíce od podání 
žádosti.

Veškeré tiskopisy jsou k dispozici volně na úřadě nebo jsou 
ke stažení na internetových stránkách MPSV – www.mpsv.cz 
– Doklad o výši ročního příjmu, Prohlášení osob bez příjmu, 
Potvrzení o studiu.

U dětí starších 15 let je třeba do konce září 2012 doložit po-
tvrzení o studiu na školní rok 2012/2013.
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Školní okénko

Další školní rok je za námi a pro 
nás to znamená něco víc než pro 
ostatní třídy. Vycházíme. Jsme 
na konci základní školy a čím dál 
tím více si uvědomujeme, co tím 
získáváme i ztrácíme. Bohužel si 
více uvědomujeme i to negativ-
nější, protože je toho podle nás 

Slovo ředitelky

Keramický kurz pro dospělé 
v naší škole – jaro 2012

Rozloučení s letošními deváťáky
V letošním školním roce ukon-

čilo povinnou školní docházku 
16 žáků naší školy. Jsou to šikov-
ní mladí lidé plní nápadů, a tak ve 
zcela vlastní iniciativě za podpo-
ry své paní třídní učitelky uspořá-
dali rozlučkovou oslavu se všemi 

žáky naší školy. Oslava proběhla 
v prostorných šatnách naší ško-
ly – každá ze tříd prvního stupně 
si pro deváťáky připravila krátké 
vystoupení, a tak deváťáci dosta-
li spoustu hezkých dárků – bás-
niček, písniček, občas i taneč-
ních kreací.  Společně si pak 
zazpívali svoji rozlučkovou pís-
ničku a poděkovali všem učite-
lům, kteří je v naší základní škole 
během těch 9 let vzdělávali a vy-
chovávali. Bylo to moc příjemné 
setkání, veselé, neformální a já 
za jeho organizaci našim deváťá-
kům moc děkuji. Díky i všem od-
vážným, účinkujícím žákům a je-
jich paním učitelkám, které jim 
s přípravou pomáhaly. 

Letošní 9. ročník
Kristýna BALCAROVÁ 
Magdalena BĚHAVÁ 
Nikola HÖNIGOVÁ 
Elizabeth HRUBEŠOVÁ 
Jan HUDÁK 
Ladislav KRECH 
Tereza KŘÍŽKOVÁ 
Jaroslav KUKAČKA 
Karolína MARJENÍKOVÁ 
Rudolf NÁGL 
Jakub OBERMAJER 
Jan ROD 
Karolína RYBNÍČKOVÁ 
Simona SLÁMOVÁ 
Kristýna SMUTNÁ 
Lenka VOJTĚCHOVSKÁ 

Třídní učitelky: 
Mgr. Jana Boušková 
Stanislava Kristenová

Přání deváťákům
Naši milí, moc ráda bych vám 

všem popřála hodně energie 

do vašich dalších studií, hodně 
štěstí, lásky a dobrých lidí kolem 
sebe. Ať už vás vaše další ces-
ta životem zavane kamkoli, vzpo-
meňte si občas na ty, kteří vám 
otevřeli cestu ke vzdělání, nauči-
li vás číst a psát první písmenka 
a otevřeli vám tak knihu života, ve 
které budete číst a listovat, dou-
fám hodně, hodně dlouho. Tak ať 
se vám to všem skvěle daří!

Mgr. Jana Hrubá  
ředitelka ZŠ Davle

Aktuální informace z naší školy 
sledujte na www.zs-davle.cz

Rozloučení se školou

značně více. I ti nejnatvrdlejší 
z nás si uvědomují, že základní 
školy je konec, že už to nebu-
de takové jako v Davli. Zároveň 
jsme si vědomi toho, že celých 
9 let uplynulo jako voda a každý 
z nás si přeje stroj času, vrátit to 
krásné, vymazat to špatné a na-
hradit něčím ještě krásnějším.

Píšu za celou třídu tento článek, 
ale myslím si, že každý z nás to 
alespoň z části takhle doopravdy 
cítí. Známe se na to dostatečně 
dobře.

Osobně za sebe chci poděko-
vat všem svým spolužákům, že 

V jarních měsících letošního 
roku se v sobotních dopoledních 
hodinách scházelo několik žen 
v keramické dílně Základní školy 
v Davli. Pod jejich rukama vznika-
ly první výtvory z keramické hlí-
ny, které si dovoluji vám ukázat. 

I další výrobky byly velice zdařilé. 
Pro zájem účastnic kurzu se bu-
deme scházet i dále. Opět začne-
me v říjnu! Bližší informace u paní 
M. Rýdlové ve školní družině.

Marie Rýdlová 
vedoucí keramického kurzu

mě přiměli plakat na konci škol-
ního roku, protože právě oni mi 
dali ty nejkrásnější vzpomínky na 
„základku“, jaké kdy mohou být. 
A proto vám všem patří ode mne 
veliké DÍKY.

Zároveň tu nepíšu jen já, ale 
zpravidla píšu za celou třídu. 

Chtěli bychom takhle znovu sr-
dečně poděkovat naší nejúžas-
ňákovější paní třídní učitelce 
Janě Bouškové nebo-li Janičce. 
 Vždycky pro nás budete TA 
paní třídní, za kterou budeme 
i na střední lézt pro rady, nebo už 
jen tak. Všem se nám bude moc 
stýskat, ani nevíte jak. Nejde to 
popsat. Jen jsme chtěli říct jedno 
– DĚKUJEME!!!  Za vše.

A i když naše časy na základ-
ní škole končí, vzpomínky a to, 
co cítíme, si vždycky vybavíme 
a budeme vzpomínat jen v dob-
rém… ■
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Školní okénko

I v letošním létě se davelská 
školní družina rozhodla zpestřit 
prázdniny školáků tradičním cyk-
lotáborem. Konal se od soboty do 
soboty v červenci v krásném pro-
středí jihočeského Chlumu u Tře-
boně a účastnilo se ho 39 mla-
dých cyklistů a 18 dospělých. 
Ubytováni jsme byli v rekreačním 
zařízení Lesák přímo v „centru“ 
prázdninového letoviska Chlum, 
uprostřed krásné, převážně rovi-
naté jihočeské krajiny plné rybní-
ků, borových lesů a komárů.   Měli 
jsme k dispozici prostornou velko-
chatu, kde bylo jednoduché, ale 
čisté a praktické ubytování včet-
ně velké klubovny pro společné 
setkávání. Přímo před okny cha-
ty je čistý rybník Hejtman s pís-
čitou pláží a pozvolným vstupem 
do vody, takže děti každou volnou 
chvilku užívaly příjemně osvěžu-
jící kapří vody. Stravování bylo 
velmi domácí – prakticky denně 
poctivé chody ve stylu „k obědu 
svíčková a k večeři řízek“, takže 
spálené kalorie po najetých kilo-
metrech se velmi rychle obnovo-
valy. 

Okolí Chlumu je protkáno pěkný-
mi cyklostezkami, většinou s ome-
zením vjezdu aut, takže ježdění 
bylo nejen příjemné, ale hlavně 
bezpečné. Všechna družstva se 
až na jeden deštivý každý den vy-
dávala na trasy po blízkém i vzdá-
lenějším okolí Chlumu – do Tře-
boně, do Suchdola, na Majdalenu, 
do Litschau v Rakousku, ke Staň-
kovskému rybníku, do Kojákovic-
kého venkovského muzea, do kli-
kovské hrnčírny atd. Ti nejmladší 
najeli úctyhodných 150 km, ti zku-
šenější téměř 300 km. 

Milí rodiče, vážení čtenáři,
oslovujeme vás v době prázd-

nin, abychom vám poskytly in-
formace o činnosti naší školské 
rady, a jak jsme již také dříve 
avizovaly, o probíhajících přípra-
vách na nový školní rok. 

Děti si aktuálně užívají své za-
sloužené prázdniny, a přestože je 
škola bez dětského křiku, neustá-
le se v ní něco děje. Přípravy na 
začátek nadcházejícího školního 
roku se začínají rozjíždět. Již na 
konci června se na žádost ředi-
telky školy paní Mgr. Hrubé usku-
tečnila schůzka se členy školské 
rady, a to za účelem koordinace 
přípravy na zahájení školního 
roku 2012/2013. Jsme rádi, že 
jsme byli paní ředitelkou osloveni 
a můžeme se tak letošního 3. září 
zúčastnit slavnostního zahájení 
v naší davelské škole. 

Na samém začátku je však nut-
né přiložit ruku k dílu a podílet se 
tak na přípravách s tím souvisejí-
cích. Mezi ně patří i účast na bri-
gádě, tak jako tomu bylo v loň-
ském roce, kdy oslovení rodiče 
přišli a pomohli zejména s úpra-

a zástupci za pedagogické pra-
covníky a za rodiče jsou voleni, 
a to v souladu s platným voleb-
ním řádem (dostupným na strán-
kách školy v sekci školská rada). 
Předpokládáme, že z důvodu lep-
ší organizace a úspory času, a to 
zejména pro vás rodiče, budou 
volby vyhlášeny tak, aby se ko-
naly v době podzimních třídních 
schůzek. V dalším čísle Soutoku 
uvedeme k této problematice více 
podrobností.

Členové školské rady by se 
rádi ještě více zapojili do akcí 
pořádaných nejenom školou, ale 
také školní družinou či spolu-
pracujícími firmami či osobami. 
Byli bychom také rádi, kdyby se 
více rodičů v budoucnu zapojilo 
do sběrových akcí, které téměř 
pravidelně vyhlašuje paní ředitel-
ka, a pomohli bychom tak získat 
škole více peněžních prostředků, 
které by se následně využily ve 
prospěch dětí tak, jak tomu bylo 
v uplynulém školním roce. Pod-
porujeme také sponzorství naší 
školy a doufáme, že nás, vážení 
rodiče, budete následovat.

Školská rada

Postřehy z cyklotábora

vou školy a jejího okolí. Členové 
školské rady budou v nadcházejí-
cích dnech poskytovat škole také 
administrativní podporu souvise-
jící se zahájením školního roku. 
Samozřejmě jsme v očekávání 
novinek, které nás všechny, ale 
zejména naše žáky s novým škol-
ním rokem čekají.

Členy školské rady čeká v no-
vém školním roce zásadní udá-
lost, kterou je v souladu se škol-
ským zákonem povinná volba 
nové školské rady. Poslední řád-
né volby proběhly v listopadu 
roku 2009, a protože je funkční 
období členů školské rady tříleté, 
bez ohledu na dobu trvání člen-
ství jednotlivých členů bude nut-
né tyto volby ve spolupráci s ře-
ditelkou školy připravit. Přestože 
obě zástupkyně za rodiče – paní 
Jana Slancová a paní Marcela 
Soldánová jsou členky této škol-
ské rady pouze dva roky a paní 
Jana Boušková teprve od února 
letošního roku, platí nové volby 
pro všechny její relevantní členy. 

Zde je na místě, abychom po-
zorným čtenářům pouze připome-
nuly, že zástupci za zřizovatele 
jsou do školské rady jmenováni 

Máme v plánu pokračovat v na-
šich konzultačních hodinách 
a pevně věříme tomu, že se sta-
nou skutečně vhodnou platfor-
mou pro komunikaci mezi rodiči 
– školskou radou – a školou.

Po doufejme zdařilých prázdni-
nách se těšíme na další setkání 
s vámi, a to jak na formální bázi, 
tak neformálních pravidelných 
setkáních pořádaných školou či 
školní družinou. Pokud máte ně-
jaké nápady, podněty či se bu-
dete chtít pochlubit pěkným ob-
rázkem se vztahem k naší škole, 
naše e-mailová adresa skolska-
radadavle@seznam.cz. je vám 
stále k dispozici.

 Co dodat na závěr, snad jen to, 
že se těšíme na nové žáky, a to 
nejenom na roztomilé prvňáčky, 
ale také žáky z vyšších ročníků, 
kteří nastoupí nově do naší ško-
ly, a také samozřejmě na naše 
„staré dobré tváře“ již stávajících 
mazáků naší davelské školy. Do 
začátku nového školního roku 
přejeme dětem i rodičům hodně 
elánu a optimismu.

Jana Slancová, 
Marcela Soldánová

červenec 2012

Po celý týden děti za ujeté ki-
lometry, za udržování pořádku 
a účast na večerních soutěžích 
získávaly body v podobě dušiček 
a za ně si pak závěrečný večer 
mohly na tržišti nakoupit všelijaké 
hračky, módní doplňky a sladkos-
ti. Velkou radost měli malí i velcí 
z noční bojovky a z vaření v příro-
dě – na několika ohních děti vaři-
ly ve skupinkách ze surovin, které 
si nakoupily v obchodě. A že bylo 
co ochutnávat! – výtečné polévky, 
zapečené brambory, špízy. A od 
dospělých zase skvělé skořicové 
lívance – považte tu práci smažit 
stovku lívanců v kotlíku! 

Program celého týdne byl pře-
dem připraven, takže vše šlapa-
lo, jak mělo, a obešli jsme se bez 
zranění a nemocí. 

Velké díky patří hlavní organi-
zátorce Marušce Rýdlové a Svá-
tě Chrastilové jako programové 
vedoucí. Poděkování za podporu 
a pomoc mladým cyklistům pak 
všem vedoucím týmů – Lucce Zi-
mové, Monice Novákové, Jolaně 
Fritschové, Martě Žemličkové, 
Vendule Hudečkové, Lence Še-
divé, Jarmile a Janě Jarůškovým, 
Hance Sedláčkové, Ivě Běhavé, 
Janě Slancové, Marku Fojtíkovi, 
Jardovi Hanušovi, Lukáši Krou-
tilovi, Kájovi Rýdlovi a Honzovi 
Chrastilovi. 

Všechny děti i dospělí byli sehra-
ný a pohodový tým a měla jsem 
upřímnou radost, že se tábor takto 
povedl. Je to pro mne další potvr-
zení, že v naší škole máme šikov-
né a akční kolegy, rodiče a žáky. 

Velké díky za krásný týden 
s vámi a těším se na příště.  

Jana Hrubá a její zlobidlo Dáda
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Aktuálně od hasičůDetektiv Lupa

Voda a policie
V minulém čísle vám detektiv Lupa sliboval prázdninovou reportáž…  Plníme slib a vy můžete na 
následujících řádcích nahlédnout pod pokličku policistům z poříčního oddělení Slapy.
Historie poříční policie sahá až do roku 1941, kdy byl v Praze zřízen první oddíl poříční policie. 
Jeho úkolem byl výkon služby na toku řeky Vltavy v hranicích pražského policejního obvodu. Od té 
doby uplynulo hodně vody a v současné době jsou v České republice již 4 tyto specializované útvary. 
Ve Středočeském kraji působí hned dva, poříční oddělení Labe a poříční oddělení Slapy. Vzhledem 
k lokalitě se náš detektiv Lupa vypravil za policisty z poříčního oddělení Slapy se sídlem v Třebeni-
cích, především pak za potápěči.

Na návštěvě „poříčáku“
Po příjezdu k budově, kde sídlí 

poříční oddělení, nás mile vítá zá-
stupce vedoucího oddělení ppor. 
Eva Truxová. V průběhu rozho-
voru velmi ochotně a profesio-
nálně zodpovídá dotazy zvídavé-
ho Lupy a na pomoc si přivolává 
i jednoho ze svých podřízených 
– policejního potápěče prap. Pet-
ra Mrázka. Následuje několik de-
sítek minut, kdy se Lupa dozvídá 
zajímavé informace o činnosti po-
licistů v tomto útvaru, jejich vý-
stroji a vybavení, používaných 
nástrojích i systému výcviků 
a prověrek, kterými musí každý 
potápěč pravidelně procházet.

„V našem oddělení je zařaze-
no celkem 15 policistů, z toho 
7 z nich má specializaci potápěč. 
Výkon služby se liší v návaznos-
ti na roční období. Od května do 
října je vykonáván dvoučlennou 
hlídkou na člunu (vždy minimálně 
s jedním policejním potápěčem) 
na vodní nádrži Slapy a dozorčí 
službou na útvaru. Mimo toto ob-
dobí policisté plní úkoly vyplýva-
jící z činnosti pořádkové služby. 

V praxi to znamená, že ve spo-
lupráci s dalšími útvary policie 
kontrolují chatové osady v bez-
prostředním okolí vodních ploch 
nebo dohlížejí nad bezpečností 
a plynulostí silničního provozu,“ 
sděluje ppor. Truxová a dodává: 
„Hlavní činností hlídky je však 
ochrana osob a majetku na vod-
ní cestě a odhalování přestupků 
v úseku vodního hospodářství. 
Policisté kontrolují především do-
držování pravidel pro rekreační 
plavbu, hlavně rychlost plavidel, 
technický stav plavidel a opráv-
nění k řízení plavidla.“

ZAJÍMAVOST vypátraná na-
ším detektivem: Rychlost plavidla 
není v zákoně taxativně vymeze-
na a určuje se podle postavení 
lodi k vodní hladině, jinak řeče-
no plavidlo musí být vodorovně 
s hladinou vody, odborně řečeno, 
plavidlo nesmí být v kluzu. 

Každoročně v období od 16. 6. 
do 15. 9. je zákaz jízdy v kluzu 
po celé ploše vodní nádrže Sla-
py z důvodu bezpečnosti plavců 
a rekreantů, vlnobití, sání a nad-

měrného hluku. Policisté pořizu-
jí fotografie těch plavidel, které 
jedou v kluzu, případně zdoku-
mentují jiný přestupek, např. po-
žití alkoholu u osoby řídící plavi-
dlo (platí stejně jako na silnicích 
nulová tolerance) nebo špatný 
technický stav plavidla, a postu-
pují jej na Státní plavební sprá-
vu. Sami nemají oprávnění pře-
stupky řešit na místě. Přestupci, 
především majiteli plavidla, hrozí 
sankce v podobě peněžité poku-
ty a v případě opakovaného pře-
stupku i zákaz činnosti nebo ode-
brání oprávnění k řízení plavidel.  

Řídit loď či člun v rámci rekreační 
plavby může pouze dospělá oso-
ba, která řádně vykoná zkoušky 
na Státní plavební správě a bylo 
jí vydáno oprávnění vůdce malé-
ho plavidla. Povolení k řízení není 
vyžadováno pouze na člun s mo-
torem o obsahu do 5 W. Ostat-
ní motorová plavidla, jako jsou 
skútry, hausbóty atd., podléhají 
oprávnění na provoz. Základním 
právním předpisem, který tyto po-
vinnosti a oprávnění stanovuje, je 
zákon č. 114/1995 Sb., o vnitro-
zemské plavbě, ve znění pozděj-
ších předpisů. ■

Jako správného chlapa zajímalo detektiva 
Lupu také technické vybavení policistů, se 
kterým nás seznámil prap. Petr Mrázek: 
Naše oddělení využívá k výkonu služby 
kromě běžného vybavení odboru služby 
pořádkové policie i speciální vybavení, 
které zahrnuje:

•  celoroční kajutový člun SEA STAR 700 
s motorem Volvo Penta 112 kW

•  otevřený člun HULL FISHING s motorem 
MERCRUISER o obsahu 3,0 litry

•  pracovní člun s podvalníkem PIONER – 
MULTI se závěsným, motorem o výkonu 
45 kW

•  gumotextilový člun ZODIAC PRO II 470 
s motorem o výkonu 25 kW

•  vodní skútr pro nasazení při povodních 
YAMAHA XL 700 s motorem o výkonu 
58,8 kW

Dále jsou při speciálních činnostech využí-
vány elektrocentrály Honda, osvětlovací sou-
pravy pro práci v noci, motorové pily znač-
ky Husqvarna pro vyřezávání děr do ledu či 
úpravy porostů při cestách k vodní ploše, na 
plavidlech jsou instalovány sonary HUMMIN-
BIRD. Důležitými pomocníky v naší práci 
jsou detektory kovu PULSE 8X. Používáme 
je pro práci pod vodní hladinou i na suchu 
a byly v minulosti úspěšně využity při dohle-
dávání kovových předmětů, např. nábojnic či 
zbraní na místě činu. Výrazně usnadní nale-
zení kovových předmětů též v travním poros-
tu, lese, sněhu a podobně. ■

Poděkování čte-
nářům Soutoku 
V minulém vydání Soutoku jsme žá-

dali čtenáře o pomoc při pátrání po 
hledaném Miloslavu Jůzovi. Koncem 
července 2012 byl na základě ozná-
mení občanů jmenovaný zadržen po-
licií v obci Davle a v současné době se 
nachází ve vazbě. Vedoucí obvodní-
ho oddělení Hradištko npor. Mgr. Jan 
Krátký všem zúčastněným občanům 
děkuje za spolupráci.
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Detektiv Lupa

Policejní potápěči nejsou 
záchranáři

Potápěčská činnost je prová-
děna zejména za účelem pátrá-
ní po utonulých (pohřešovaných) 
osobách, věcech pocházejících 
z trestné činnosti nebo věcech, 
kterými byla trestná činnost spá-
chána. Nasazení je možné také 
při různých bezpečnostních opat-
řeních, akcích a živelních pohro-
mách.  

Takto představuje činnost poli-
cejních potápěčů klíčový právní 
předpis, kterým je Závazný pokyn 
policejního prezidenta č. 39/2010 
a Pokyn ředitele Služby pořád-
kové policie Policejního prezidia 
č. 7/2010.  

Policejní potápěči nedrží žád-
nou pohotovost, ale vzhledem 
k nepřetržitému výkonu služby 
– dvoučlenná hlídka na lodi v let-
ních měsících a celoroční dozor-
čí služba na poříčním oddělení, 
je pravidlem, že po vyžádání vý-
jezdu potápěče na místo události 
jsou policisté bez výjimky ochot-
ni neprodleně nastoupit službu 
a vyjet na požadované místo. 
Kdykoli a kdekoli jsou tak schop-
ni provést následující úkony:

•  propátrávání dna vodní plo-
chy (i pod ledem) za účelem 
nálezu a vyzvednutí na hla-
dinu věcí a těl, od drobných 
předmětů až po automobily

•  vyloučení možnosti, že se 
osoba nebo předmět v da-
ném místě nachází

•  odstranění závad pod vod-
ní hladinou (např. u plavidel, 
plovoucích zařízení apod.)

•  provádění kontrol pod vodní 
hladinou, mapování dna (dna 
pod mosty, mostní pilíře, pla-
vební komory, přístavy, stavi-
dla apod.)

•  odstraňování překážek v pla-
vební dráze k obnovení pro-
vozu na vodní cestě

•  využití detektoru kovu pro 
práci pod vodní hladinou i na 
suchu k vyhledání kovových 
předmětů (např. zbraně, tre-
zorky apod.)

•  součinnost při evakuaci osob 
při povodních za využití pra-
covních člunů PIONER – 
MULTI a gumotextilních člunů 
ZODIAK PRO II 470, čluny na 
podvozku

Jak již bylo uvedeno, poříční 
oddělení Slapy disponuje 7 poli-
cisty se specializací policejní po-
tápěč. Jedním z nich je praporčík 
Petr Mrázek, který nám sdělil, že 
v rámci České republiky působí 
celkem 70 policejních potápěčů 
včetně instruktorů. Povinně tři-
krát do měsíce se každý policej-
ní potápěč účastní speciálního 
výcviku. V letních měsících se 
výcviky uskutečňují na volných 
vodních plochách – nádrž Sla-
py, v zimě pak převážně v ba-
zénu, ale i na volné vodě. Před 
sezonou se zpravidla uskutečňu-
jí velká cvičení se součinnostní-
mi útvary policie, Státní plavební 
správou či Záchrannou službou, 
kde se prověřují jak fyzické 
schopnosti jednotlivých policistů 
– potápěčů, tak i jejich znalos-
ti a akceschopnost např. při zá-
chraně tonoucího a poskytování 
první pomoci. 

Nejčastěji jsou policejní potá-
pěči nasazováni při pátracích 
akcích po osobách a věcech. 
Vzhledem ke skutečnosti, že vidi-
telnost pod hladinu je kolem 2 až 

4 metrů a Slapská přehrada i je-
zero je hluboké v průměru kolem 
40 metrů, nestačí k propátrávání 
pouhý zrak. Za tímto účelem jsou 
využívány různé metody, který-
mi je činnost pod hladinou vyko-
návána. Jak dále uvádí potápěč 
prap. Mrázek: „Pod vodou se 
spoléháme především na hmat, 
tedy využíváme metodu pohma-
tem. Další metodou jsou tzv. vý-
seče, kdy za pomoci návodčího, 
který je na břehu, je potápěč po-
dle provázku naváděn k činnosti. 
Provázek zároveň slouží jako do-
rozumívací prostředek mezi obě-
ma policisty, jsou využívány sig-
nály v podobě intenzity i četnosti 
zatahání. Na vyhledání zbraní 
a jiných kovových předmětů jsou 
využívány detektory kovu přizpů-
sobené pro práci pod vodou.“

ZAJÍMAVOST vypátraná naším 
detektivem:  Při pátrání po pohře-
šovaných osobách jsou nasazo-
váni policejní potápěči do akce 
až po 60 minutách od ohlášení 
události, např. pohřešování. Do 
této doby je příslušnost dána ha-
sičům.  ■
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Detektiv Lupa

Po souši, přesto 
policejnímu člunu 

v patách

Služební obvod poříčního oddělení 
Slapy tvoří úsek otevřené vodní ces-
ty na řece Vltava od ř. km 0.0 sou-
tok řek Vltavy a Labe po ř. km 42,85 
Praha – Podbaba, dále pak od ř. km 
71,37 tělesa vodní nádrže Vrané po 
ř. km 144,65 těleso Orlické přehra-
dy, a zasahuje tak do okresu Mělník, 
Praha – západ, Praha – východ, Be-
nešov, Příbram. V obvodu služební 
působnosti se nachází na vodní ces-
tě 14 plavebních komor, a to Hořín I 
a II, Dědibaby, Miřejovice I a II, Do-
lánky I a II, Roztoky I a II, Podbaba I 
a II, Vrané nad Vltavou, Štěchovice, 
Kamýk. Úsek vodní cesty od souto-
ku řek Labe a Vltava ku Praze je vy-
užíván zejména pro provoz nákladní 
a osobní dopravy, naopak úsek od 

Prahy k Orlické přehradě slouží hlav-
ně k rekreační plavbě.  Do místní pří-
slušnosti tohoto oddělení pak dále 
spadají veškeré řeky i potoky, jezera, 
rybníky a dokonce i studny vymeze-
né výše uvedeným teritoriem. Zkrátka 
jakákoli vodní plocha, kde je potřeba 
nasazení policejních potápěčů.
Základní činností poříčních odděle-
ní je plnění úkolů vyplývajících z čin-
nosti pořádkové služby v rozsahu 
vymezené působnosti na svěřeném 
teritoriu. Zejména se jedná o tyto spe-
cifické úkoly: 
•  ochrana bezpečnosti osob a ma-

jetku na svěřeném úseku vodní 
cesty a to i ve vztahu k plaveb-
nímu provozu a v zařízeních mu 
bezprostředně sloužících

•  zajišťování veřejného pořádku na 
vodní cestě a v zařízeních bez-
prostředně sloužících plavební-
mu provozu, a byl-li porušen činit 
opatření k jeho obnovení 

•  odhalování a řešení přestupků 
a dalších správních deliktů na úse-
cích plavebního provozu, vodního 
hospodářství, ochrany životního 
prostředí, zemědělství, myslivosti 
a rybářství 

•  podílí se na šetření všech plaveb-
ních nehod všech plavidel na vod-
ní cestě, ve vztahu k vodní cestě 
odhaluje trestné činy, provádí ne-
odkladné a neopakovatelné úkony 

•  organizuje a podílí se na společ-
ných součinnostních akcích se 
Státní plavební správou, Českým 

rybářským svazem ČR – Rybář-
skou stráží 

•  udržuje součinnostní vztahy 
s územními odbory Policie Čes-
ké republiky a základními útva-
ry PČR, v jejichž území působí, 
a spolupracuje s orgány a organi-
zacemi státní správy, zvláště pak 
se Státní plavební správou, pří-
slušným správcem vodního toku 
nebo díla či obecními úřady v po-
vodí vodních toků 

Nedílnou součástí je také poskytová-
ní servisu ostatním útvarům policie 
a dalším složkám Integrovaného zá-
chranného systému v podobě potá-
pěčské činnosti, při níž poskytují po-
tápěče a techniku s obsluhou. 

Vzhledem k nekompromisním 
předpisům náš detektiv Lupa bo-
hužel nemohl na palubu služební-
ho člunu, ale přesto se mu poda-
řilo pro vás zmapovat den hlídky 
poříční policie.

Od noci strašně leje. Dohodnu-
tý čas schůzky s policisty z poříč-
ního oddělení odsouvám o pár 
minut a místo schůzky narychlo 
měním. Konečně se potkávám 
s policisty a ti mi sdělují, že jim 
předpisy bohužel neumožňují vzít 
cizí osobu na palubu.  Na roz-
díl ode mne jsou klidní, vstřícní 
a usměvaví a působí velmi pro-
fesionálně, pravděpodobně ne-
zaspali jako já. Přestává ale pršet 
a po chvíli je slunečno a já mám 
s policisty prap. Markem Joštem 
a prap. Pavlem Hrkalem domlu-
vený plán – trasu hlídky pojedu 
souběžně s nimi, jenže po silnici!

Policisté začínají hlídku v 11 ho-
din na Slapské přehradě, kde do 
policejního člunu znnačky Sea 
Star 700 nakládají několik ne-
zbytných věcí pro výkon služby 
a pomalou jízdou opouštějí sa-
motný prostor přehrady a mizí 
v první zatáčce slapského jezera, 
někde na úrovni Rabyně.  První 
zastávkou je Stará Živohošť, sta-
noviště záchranářů. Mezi oběma 
složkami panuje přátelská atmo-
sféra a já vyzvídám nějaké no-
vinky ze služby. Prozatím je klid 

a policisté pokračují proti proudu 
směrem k Cholínskému mostu, 
kde mají v 15 hodin domluvenu 
ukázku pro děti ze skautského tá-
bora. 

Potkávám je opět před 15. hodi-
nou přímo u Cholínského mostu. 
Policisté vynášejí ze člunu věci 
a při tom popisují dosavadní prů-
běh služby. „Zatím je klidný den, 
jezdí i málo lodí a člunů, skoro 
nikdo se nekoupal ani na Ždá-
ni nebo Nové Živohošti. Projeli 
a zkontrolovali jsme některé zá-
toky a poradili jedné osádce pla-
chetnice. Vysílačkou ani služeb-
ním telefonem nás zatím nikdo 
nevolal.“  

Zakotvení policejního člunu 
budí pozornost v nedalekém 
kempu a na břehu se začínají 
scházet děti ve stejných zelených 
tričkách s nápisem Junák Votice. 
Po celou dobu prezentace jsou 
děti zaujaté zajímavým výkladem 

a nakonec se dočkaly i převleče-
ní jednoho z policistů do potápěč-
ské výstroje a jeho ponoru. „Pro 
děti děláme prezentace nejčastěji 
a velmi rádi, jsou pozornými po-
sluchači a baví nás to,“ sdělují mi 
policisté. Na závěr děti zaměstna-
ly oba policisty všetečnými otáz-
kami. Vy nezachraňujete lidi? Jak 
rychle jezdí váš člun? Ta pistole 
je opravdová? Jak dlouho vydr-
žíte pod vodou s těmi bombami? 
Pokusím se zprostředkovat odpo-
vědi policistů na položené otázky. 
Mimochodem oba jsou současně 
i potápěči. „Záchrana osob příslu-
ší vodním záchranářům, záchran-
né službě nebo v případě potřeby 
ponoru, hasičům. My se o událos-
ti dozvídáme až od těchto složek 
a jsme na místo vysíláni přibližně 
za hodinu od pohřešování osoby. 
Bohužel v tomto ohledu je naše 
služba smutná.“ Další otázka na 
„bomby“ mi nepřišla jako laikovi 

nijak podivná. „Bomby mají tero-
risté, potápěči mají lahve plněné 
stlačeným vzduchem,“ odpovídá 
s úsměvem na tváři jeden z po-
licistů a dodává: „vystačí na ně-
kolik desítek minut pod hladinou 
v návaznosti na techniku dýchá-
ní. Zpravidla je maximální doba 
ponoru policejních potápěčů ko-
lem jedné hodiny s ohledem na 
okolní teplotu vody, která se po-
hybuje v hloubce 40 metrů kolem 
6 stupňů Celsia.“ O střelné zbrani 
se děti dozvěděly, že je skuteč-
ně pravá, ale pod vodou se s ní 
nestřílí a policejní člun je dosta-
tečně rychlý, aby mohl vždy včas 
zasáhnout na místech, kde je po-
licistů potřeba. 

Za necelé dvě hodiny jsou opět 
policisté připraveni odrazit se 
člunem od břehu a pokračovat 
v hlídce, směřují zpět směrem 
k přehradě Slapy. 

Já se vydávám po silnici domů 
do Davle a promítám si dnešní 
den. I přes to, že vám nemohu 
popsat zážitky z paluby policejní-
ho člunu, věřím, že jste se dozvě-
děli nové a zajímavé informace 
o policistech i policejních potápě-
čích z poříčního oddělení Slapy.

Detektiv Lupa si odnáší z dneš-
ního dne příjemný zážitek a všem 
svým příznivcům i čtenářům pře-
je, aby nikdy nemuseli využít slu-
žeb těchto profesionálů.  ■
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Téma

HVOZDÍK –  
trochu jiná školka

Vše začalo před několika měsí-
ci, kdy se jedna maminka rozhod-
la zůstat se svými dvěma dětmi 
doma až do školního věku. Vzhle-
dem ke skutečnosti, že měla blíz-
ko k alternativnímu životnímu 
stylu, začala si pohrávat s myš-
lenkou založení lesní mateřské 
školy. Společně s kamarádkami 
a další maminkou na mateřské 
dovolené své myšlenky zhmotni-
la a vzniklo občanské sdružení 
Hvozdík a následně pak rodinný 
klub Hvozdík, který je inspirovaný 
myšlenkou lesních mateřských 
škol a ekoškolek. Zázemí jim za-
tím poskytují prostory Multifunkč-
ního centra Husův dům ve Hvoz-
dnici, kde jsou děti i vychovatelky 
velmi spokojené. Mají ovšem vel-
ké přání: zakoupit vlastní jurtu. 

V současné době má Hvozdík 
zapsáno na školní rok 2012/2013 
několik dětí, které budou dochá-
zet již druhým rokem, ale přiby-
dou i nové. Stejně jako v minulém 
školním roce bude školka v pro-
vozu dva dny v týdnu, ale pokud 
bude dostatečný zájem ze strany 
rodičů, nevylučuje se možnost 
provozovat školku každý pracov-

ní den. Z množství informací, kte-
ré jsme se dozvěděli od zaklada-
telky Hvozdíku, vybíráme:

Základní pravidla Hvozdíku:
● každé dítě je vnímáno jako je-
dinečná bytost
● respektování odlišností, zvyk-
lostí i prostředí, ze kterého dítě 
pochází
● žádné vysvětlování, zákazy ani 
apelování, dítě se učí napodobo-
váním
Nejčastější místo pobytu dětí:

90 % les, za jakéhokoli počasí

Hlavní náplň činnosti s dětmi:
společné trávení času ve vsi 

a krásné přírodě kolem ní, oživo-
vání lidových tradic
Nejoblíbenější činnost dětí:

hry v lese
Nejoblíbenější činnost vycho-
vatelek:

hry v lese
Věkové rozpětí dětí:

3 – 6 let
Maximální počet dětí:

15 ve skupině
Počet vychovatelek:

2

Problémy:
z legislativních důvodů není 

zajištěno stravování, ale řeší se 
po dohodě s rodiči, jednoznač-
ně se upřednostňuje alternativ-
ní a zdravá výživa, biopotraviny 
a podobně. 

Tolik několik základních infor-
mací o rodinném klubu Hvozdík. 
Na závěr přejeme všem vycho-
vatelkám plno spokojených dětí 
a aby se jejich velký sen brzy stal 
skutečností. 

Ze všech informací, které jsem 
přečetla nebo vyslechla, se mi nej-
více zalíbilo motto: NENÍ ŠPAT-
NÉHO POČASÍ, JEN ŠPATNĚ 
OBLEČENÉ DÍTĚ! Jistě si na něj 
vzpomenu, až se budeme vracet 
se synem z procházky po dešti.  

paní Mgr. Monika Mráčková

Hvozdik – Michaelská slavnost

Kromě běžných, státních nebo soukromých, školek působí v na-
šem okolí také alternativní mateřská škola. Jmenuje se Hvozdík 
a má statut tzv. lesní mateřské školy. O historii a koncepci 
lesních mateřských škol najdete poměrně dostatek informací na 
internetu. My vám nabízíme nahlédnutí pod pokličku Hvozdíku.
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Aktuálně od hasičů

 Velké poděkování za účast na 
našich oslavách patří starostovi 
městyse Davle Jiřímu Prokůp-
kovi, starostce obce Měchenice 
Kateřině Gavlasové, ppor. Miro-
slavu Českému – veliteli stanice 
Jílové u Prahy, hasičům a hasič-
kám z Bratřínova, Sloupu, Se-
nešnice, Bojova a Hvozdnice, 
spolku Vltavan a TJ Slavoj Da-
vle, Policii ČR – Obvodní oddě-
lení Hradištko a zejména široké 
veřejnosti z Davle a okolí.

Program oslav proběhl podle 
našich představ a počasí nám 
přálo. Uspořádali jsme dopolední 
soutěž pro zúčastněné sbory, in-

SDH Davle
Oslavy 125 let založení dobrovolných  

hasičů Davle

stalovali výstavu k založení sbo-
ru a ukázali historickou techniku, 
kterou sbor vlastní, a koňskou 
stříkačku kamarádů ze Senešni-
ce, ocenili členy našeho sboru – 
Vladimíra Macků a Františka Fi-
alu – za příkladnou práci a Jana 
Mlejnského za zmaření požáru.

Odpoledne proběhl průvod Da-
vlí s položením věnce u pomní-
ku obětí světových válek. Prů-
vod byl důstojný s hojnou účastí. 
Všichni jsme ocenili uzavření 
silnice II/102, což poskytlo klid 
a nevšední pohled na Davli.

Následovala taneční zábava 
za doprovodu kapely Kudrnáči 

a v podvečer jsme s přáteli ze 
Senešnice a  Sloupu předvedli 
ukázky požárních útoků od „pra-
věku“ do podoby „moderního po-
žárního sportu“. 

Pak převzala otěže zábavy ka-
pela Galaxis. S nástupem tmy 
nám městys Davle přichystal po-
děkování v podobě ohňostroje, 

při kterém se tajil dech. Zábava 
končila nad ránem. 

Na závěr bych rád všem zú-
častněným poděkoval za účast 
i přípravu oslav nejstaršího spol-
ku městyse Davle.

Zvládli jsme to se ctí.
Mgr. Jaromír Němec  
starosta SDH Davle

Dne 16. června 2012 proběhly na hřišti TJ  Slavoj Davle oslavy 
založení našeho sboru.
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Aktuálně od hasičů

SDH Sloup
léto 2012

Všem děkujeme  
za přízeň! 

www.sdhsloup.cz        
To nejdůležitější  
pro vás vybrala 

Sváťa Chrastilová 
kronikářka SDH 

Sloup

V červnu a v červenci jsme byli v jednom kole. Přiblížíme re-
portážní formou to nejdůležitější z naší činnosti.

5. 6. 2012: Požár rodinného domu, Měchenice – Sloupecká

16. 6. 2012: Oslavy 125 let od založení SDH Davle

17. 6. 2012: Krajské kolo – dorostenky – Rakovník – 3. místo

23. – 24. 6. 2012: 
Krajské kolo – ženy – Mladá Boleslav

15. – 16. 6. 2012 Rakovník: Krajké kolo hry Plamen ročník 2011/2012

Po roce opět na krajském kole jsme byli všichni v očekávání, zda 
prodáme naši tvrdou přípravu na trénincích. Jak říkají nejzkušenější 
v týmu: ,,Připraveni jsme dobře, ale vždycky uděláme nějaké zby-
tečné chyby, a to se na kraji trestá.“ Tato věta se potvrdila a nám se 
nevyvedla dle našich představ ani jedna disciplína. 12 soutěžních 
družstev vítězů okresních kol středočeského kraje mezi sebou před-
vedlo vyrovnané výkony a přispělo k vysoké úrovni soutěže. Naši 
závodníci i po nevydařených výkonech nestrkali hlavu do písku, ale 
statečně bojovali do konce jako správný kolektiv. Celkově jsme skon-
čili na 7. místě

Za slunného dopoledne jsme vyrazili za kamarády do Davle na 
oslavy založení sboru. Zde jsme se zúčastnili netypické soutěže 
a průvodu přes náměstí. V podvečerních hodinách jsme realizovali 
ukázku moderního cvičení. Poté následovala volná zábava za dopro-
vodu kapely GALAXIS, která vyvrcholila ohňostrojem.

Ve sportovním ha-
sičském klání žen 
Středočeského kraje 
vybojovala naše děv-
čata 6. místo. Skvělé 
umístění – 3. místo 
ve štafetě na 100 m 
překážek vybojova-
la Věra Bažantová. 
Gratulujeme!
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Spolek Vltavan Davle

115 let Vltavanu Davle

Slunečné počasí doprovázelo 
pestrý program obou dní. Vlta-
vanské slavnosti začaly ve středu 
4. července večer vystoupením 
Ústřední hudby České armády a 
poté Jožky Šmukaře, který je vel-
kým příznivcem Vltavanu. Kon-
cert zpříjemnili zpěváci Pavlína 
Filipovská a Karel Štědrý. Večer 
byl zakončen obrovským ohňo-
strojem. Slavnosti pak pokračo-
valy v pátek 6. července celo-
denním programem. Zahájeny 
byly budíčkem vltavanské hudby, 
vztyčením vlajky, položením ky-
tice k rodnému domu hudebního 
skladatele Antonína Borovičky a 
přivítáním hostů přátelských spol-
ků z Purkarce, Štěchovic, Prahy 
a Dělnické besedy Havlíček z 
Řevnic. Dopolední program byl 

ukončen slavnostní schůzí a oce-
něním členů spolků. Neobvyklou 
podívanou nejenom pro účast-
níky slavností, ale i kolemjdoucí 
byl slavnostní průvod městysem 
v čele se dvěma koňmi jízdní po-
licie ČR, kterého se zúčastnily 
všechny bratrské spolky Vltava-
nu. Průvod ukončilo vzdání pocty 
„matce“ Vltavě a památce obětí 
druhé světové války položením 
věnce a zazpíváním hymny čle-
nem ND Vratislavem Křížem.

Vyslané delegace spolků přijely 
v tradičních krojích – červenobílé 
pruhované košili, tmavě modrých 
sakách a bílých kalhotách s šer-
pou a kloboukem se světle mod-
rou stuhou. Spolky přijely se svými 
kapelami, které podpořily příjem-
nou atmosféru slunečního dne.

V době konání příprav na oslavy 115. výročí Vltavanu Davle 
se našel čas na velice příjemnou událost. V barokním zámečku 
v areálu Skalka v Mníšku pod Brdy se 30. 6. vdala naše sestra 
Blanka Járková, nyní již Mádlová. Na společné cestě přejeme 
hodně štěstí. 

Kulturní komise Vltavan Davle

Hudba provázela život Vltavanů 
od samotného založení spolků, 
a proto se i samotné svátky nes-
ly především ve znamení hudby. 
Hudební vystoupení, projížďky 
parníkem, obvyklé vltavanské ce-
remonie a setkání přátel a příz-
nivců Vltavanu – to vše potěšilo 
přibližně 800 návštěvníků těchto 
slavností.

Předseda Vltavanu Davle MVDr. 
František Dolejší potvrzuje úspěch 

slavností: „Za přípravou slavnos-
tí je několikaměsíční práce a úsilí 
našich členů, bratrů a sester Vlta-
vanu Davle, sponzorů a OO poli-
cie Hradištko. Jsme proto rádi, že 
se akce vydařila a počasí ji pod-
pořilo svou přízní a mnoho našich 
přátel i příznivců svou účastí. Po-
dařilo se nám tak navázat na sta-
rou tradici obohacovat kulturní ži-
vot lidí kolem Vltavy.“

Výbor Vltavanu Davle

Dne 4. a 6. července 2012 oslavil 115. výročí jeden z nejstarších 
dodnes fungujících spolků v kraji – VLTAVAN DAVLE. V roce 
1897 jej založili po vzoru pražského spolku tzv. šífaři neboli 
plavci, voraři a dělníci z okolí řeky s cílem finančně podporovat 
sociálně slabé rodiny vorařů a organizovat kulturní program.
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Při předložení tohoto inzerátu 

sleva na svatební kytici 

nebo návrh zahrady
SLEVA 10%

Myslím, že rostliny, květiny, stro-
my a keře sázíme do nádob, aby-
chom si je nějak přiblížili. Může-
me je pak třeba vzít do ruky, mít 
doma nebo na terase, přenést ze 
zimy, někomu darovat.

Je to vlastně skvělé, že to jde. 
A v nádobách lze opravdu pěsto-
vat snad všechny rostliny a kvě-
tiny.

Nejdůležitější je respektovat 
nároky dané rostlinky, co se 
týče světla, tepla, vlhkosti a zá-
livky. To není vždy snadné. Kla-
sickým příkladem je skupina tzv. 
středomořských rostlin (oleandr, 
oliva), potřebují být v létě venku, 
ale naši mrazivou zimu musí pře-
čkat ve světle a chladu tak 0 až 
10 °C. Kdo nemá zimní zahradu, 
těžko takové místo ve svém domě 
najde.

Způsobů použití rostlin v ná-
dobách je opravdu široká škála. 
V kuchyni na okně můžeme mít 
bylinky, různě po bytě pokojové 
rostliny – ty jsou mimochodem 
většinou původem ze subtropic-
kých oblastí, a tak v místnos-
tech některé trpí suchým vzdu-
chem – na balkonech a terasách 
je možné v truhlících nebo vět-
ších nádobách pěstovat ledacos 
a takzvaná mobilní zeleň zdobí 
veřejné prostory, náměstí, pro-
stranství, okolí reprezentativních 
budov – o davelské mobilní zele-
ni se zase zmíním v závěru člán-
ku –, v nádobách jsou vlastně 
i exotické stromy tvořící interiéry 

Dobrý den vážení čtenáři Soutoku. Dnešní List o listech bude 
o pěstování v nádobách, tedy o rostlinách v květináčích, truhlí-
cích, vědrech, vázách atd.

velkých nákupních center nebo 
stromy a další rostliny na střeš-
ních zahradách.

 V čem bývají nejčastěji úskalí 
při takovémto pěstování rostlin?

Jak už jsme řekli, především 
v dodržení přirozených podmí-
nek. A pak nejčastěji v zálivce. 
V ideálních podmínkách potře-
buje květina nebo i strom jen 
málo – občas zalít a možná ně-
kdy přihnojit. Ale jak často je to 
občas? To je nejfrekventovanější 
otázka mých klientů o kontejne-
rových rostlinách. Není na ni jed-
noznačná odpověď. Jedině snad: 
„podle potřeby“, což většinou ni-
koho neuspokojí. Potřeba rost-
liny spočívá v tom, že její koře-
ny musí jak pít, tak také dýchat. 
Když jí dopřejeme obojí, bude to 
dobré. Nejlépe toho dosáhneme, 
když rostlinu pořádně zalijeme, 
až když je bal chvíli sušší. Já za-
lévám svoje domácí rostlinky, až 
když trochu povadnou.

Ještě méně pravidelná je záliv-
ka rostlin v květináčích venku. Ně-
kdy zalévá po delší dobu jen déšť, 
jindy musíme zalévat denně. Jak 
to tedy shrnout? Rostliny je tře-
ba pravidelně kontrolovat, ale 
zalévat, jen když je to potřeba.

 Čím větší máme nádobu nebo 
květináč, tím déle můžeme ne-
chat rostliny bez dozoru – zá-
soba vláhy je větší. Péči v tom-
to směru mohou usnadnit různé 
samozavlažovací květináče. Já 
je nepoužívám, často dělají si-

tuaci se zálivkou spíše složitější. 
Zase jde především o to najít si 
režim, který vhodně zajistí koře-
nům vzduch i vodu. Lepší varian-
tou jsou profesionální substráty, 
ale to je pro širší pojednání.

Často také diskutuji o použití 
květináčů s otvorem ve dně a pod-
miskou versus zasazení rostliny 
rovnou do obalu – květináče bez 
otvoru. S podmiskou se snadně-
ji vyhneme přemokření (i když 
setkala jsem se nedávno i tady 
s uhnilými rostlinami), ovšem pod-
miska nikdy nevydrží dlouho pěk-
ná, bývá zaprášená a potažená 
zaschlým kalem a vysráženými 
solemi – nic moc pro parádní in-
teriér. Doporučuji tedy nádoby bez 
podmisky, vyřešit drenážní vrstvu 
a zalévat citlivěji. Jde to.

Kde to ale nejde, je venku. Tam 
by vydatnější déšť rychle rostliny 
zahubil. Odtok přebytečné vody 
je tu nutný. Je lepší, když je tro-
chu výše než úplně na dně (to 
jsou například ty výstupky dovnitř 
truhlíků, které lze proděravět), 
pokud máme v dekorační nádo-
bě – třeba dřevěné – pěstební 
vložku, můžeme ji proděravět ně-
kolik centimetrů nad dnem, na je-
jím obvodu.

Je to snad nekončící vylaďo-
vání, přitom někteří lidé mají cit 
pro rostliny a rostou jim a kvetou 
i v nepochopitelně chudých a jed-
noduchých podmínkách, třeba je 
to i o jiném vlivu než vodě a vý-
živě, ale o tom třeba zase jindy.

Já bych se v závěru chtěla na 
celou situaci ještě podívat s od-

stupem. Co dělá rostlinu v ná-
době krásnou? 

Přiměřenost ke stanovišti – veli-
kostí, tvarem, vzhledem.

Nádoba – kvalita, velikost, po-
vrch.

Zdravý vzhled rostliny, uspořá-
daný tvar.

Upozorňuji často na to, že hlav-
ní investicí je zde nádoba, pak 
teprve rostlina. Skvělé designové 
květináče jsou dominantou míst-
nosti, i když jsou v nich „tchyniny 
jazyky“, ale i s levnějšími může-
me udělat parádu. Měly by ba-
revně ladit s prostředím a být 
všechny v příbuzném vzhledu, 
stejné nebo v doplňujících se od-
stínech a velikostech nebo jinak 
vtipně ladící dohromady.

A malá poznámka k davelské 
mobilní zeleni: myslím, že s mo-
dernějšími květníky před úřadem 
i školou by se městys vyhoupl 
o několik desetiletí výš. Moder-
nější osázení není ani tak nutné, 
taková pestrost menšímu měs-
tečku ještě sluší.

Pokud řešíte nějaké otázky 
ohledně pěstování rostlin v nádo-
bách nebo se na to teprve chys-
táte, můžete se na mne obrátit, 
ochotně vám poradím či pomohu. 
Můžete mne oslovit prostřednic-
tvím redakce nebo rovnou na ad-
rese jitka.emlerova@seznam.cz.

 Přeji vám pěkné letní dny 
a v příštím čísle na shledanou.

Jitka Emlerová, DiS.
květiny, design, zahrada

www.pointaART.cz
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Z obce

Pohled na soutěž Vesnice roku 2012

Naši mladí sportovci dělají sport 
na evropské úrovni a stejně tak je-
jich trenéři. Děti ve školce provo-
zují mnoho aktivit – zpěv, tanec, 
péči o bylinkovou zahradu. Škola 
i družina připravují dětem pestrý 
program. Mladí hasiči ze Sloupu 
provozují požární sport na repub-
likové úrovni. Všechny sportovní 
aktivity dětí byly oceněny diplo-
mem, který byl porotou udělen 
„možná“ poprvé. Porota ocenila 
vzájemnou spolupráci dětí a tre-
nérů s městysem Davle. Porotce 
zaujala i přístavba a rekonstrukce 
naší školky.

Na zelenou stuhu jsme podle 
mého názoru měli také. Výsad-
ba aleje občany při polní ces-
tě Na Račanech porotu zaujala. 
Péče o zeleň v obci se také zlep-
šila. Například okolí školy a kaple 
velmi prokouklo. Máme udržova-
ná dětská hřiště, krásné nádraží, 
mateřskou zahradu a čistou ná-
plavku. Vzorná je péče Vltavanů 
o okolí jejich památníku. Davle 
díky idylické krajině na soutoku 
vypadá z řeky opravdu krásně.

V čem jsou tedy oceněné obce 
lepší než my?

Musím říct, že na první pohled 
v ničem. Všude jsou stejné problé-
my a vesnice Středočeského kraje 
vypadají velmi podobně. S výjim-
kou republikových vítězů soutěže 
Vesnice roku (loňský vítěz Komňa 
vypadá jako živoucí obrázek Jo-
sefa Lady) vypadají stejně jako 
Davle. Trápí je neudržované ulice, 
domy a veřejná zeleň. Těžko shá-
ní peníze nebo dotace na obnovu 
a údržbu svého majetku či nové 
investiční akce. Letošní krajský ví-
těz – Kamýk nad Vltavou – je Da-
vli podobný až běda. Jediný rozdíl, 
který jsem viděl, bylo dokončené 
náměstí, mají rozhlednu a upravili 
zříceninu hradu. (Stojí za návště-
vu!) V čem je jiný? Čím přesvědčil 
porotu?

To je vidět až na druhý pohled, 
který běžný návštěvník neodhalí. 
Rozdíl je to však velmi podstat-
ný. Oceněné obce mají na chodu 
obce a péči o její vzhled zaintere-
sovánu mnohem větší část obča-
nů. A to nejen ve spolcích a klu-
bech, bez kterých to samozřejmě 
nejde.

Mgr. Jaromír Němec  
místostarosta

Pranostiky
Lidové průpovědi a obyčeje na 
SRPEN
Je-li v prvních týdnech horko, zů-
stane zima dlouho bílá.
Na Bartoloměje sedlák žito seje.
Panna Maria (dne 15. t.m.) dává 
první oříšky.
Na Marie Nenebevstoupení – 
prvních vlašťovek loučení.
V srpnu nelze již slunci mnoho 
věřiti.
Koncem srpna stěhují se bouřky 
od nás, které k nám v dubnu za-
letěly.
Pro domácnost a hospodářství

Hašení žízně v létě. Nejzdravěj-
ším nápojem jest a zůstane vždy 
čerstvá, čistá, pramenitá voda. 
Po lihových nápojích zmalátňují 
pracující dělníci tak, že nebývají 
další práce schopni. Nejlépe uha-
sí se žízeň směsí vody s octem, 
citronovou šťávou, uhličitanem 
sodnatým a kyselinou vinnou, vů-
bec limonádami, avšak bez cuk-
ru. Též jablkový mošt občerstvu-
je. Turisté nechť si vozí s sebou 
pro ochlazení studenou kávu neb 
studený čaj. Káva rozčiluje; pro-
to neměla by se ráno píti. Výhod-
ným, velmi osvěžujícím nápojem 
jest vychladlé kakao.

Lidové průpovědi a obyčeje na 
ZÁŘÍ
Čeho červenec a srpen nedovaří, 
toho září neusmaží.
Po sv. Matouši čepici na uši.
Padají-li před sv. Michalem žalu-
dy, bude brzy tuhá zima.
Bouřky v září přinášejí mnoho 
větrů.
Pozdní růže v zahradě zvěstují 
hezký podzimek.

Pro domácnost a hospodářství
Kopřivy pro vzrůst vlasů. Již 

dávno jest známo, že kopřivy 
jsou výtečným prostředkem pro 
docílení vzrůstu vlasů. Kořínky 
kopřivové, nikoli celé rostliny, roz-
řežou se totiž co nejjemněji a asi 
200 gramů dá se vařiti v jednom 
litru vody a půl litru octa. Vaření 
trvá asi půl hodiny, načež odvar 
se sleje. Tekutou touto umyje se 
dobře hlava před spaním. Pro-
středek ten v mnohých případech 
osvědčil se opravdu prý podivu-
hodně.

Pranostiky jsou převzaty  
z Kalendáře Národní politiky  

na obyčejný rok 1917

Již podruhé jsme se zúčastnili soutěže Vesnice roku. Letos jsme 
„vybojovali“ diplom „Za sportovní činnost mládeže“ v rámci 
Středočeského kola. Nezískali jsme však žádnou vysněnou stuhu. 
Nekriticky musím říct, že jsem věřil, že Davle získá alespoň 
jednu – bílou (za činnost mládeže) nebo zelenou (za péči o zeleň 
a životní prostředí).



NABÍDKA ŠKOLY LUNDONIA s.r.o. – 
2012/2013

Nově pro vás připravujeme pestrou nabídku kroužků pro různé věkové  
kategorie! V naší nabídce pro nový školní rok naleznete například:

• DRAMATICKÝ KROUŽEK  pro žáky 1. – 4. tříd
• DRAMATICKÝ KROUŽEK pro žáky 5. – 9. tříd

• CVIČENÍ MAMINEK S DĚTMI – věk 1,5 roku – 4 roky
• ANGLIČTINA PRO NEJMENŠÍ od 3 do 6 let – bez rodičů

• ANGLIČTINA PRO NEJMENŠÍ od 3 do 6 let – s rodiči
• ČESKO-ANGLICKÉ ZPÍVÁNKY 1 od 1 do 2 let

• ANGLICKÉ ZPÍVÁNKY – pokročilí  od 2 do 4 let
• ASTRONOMICKÝ KROUŽEK pro žáky 5. – 9. tříd

• TVOŘIVÝ SVĚT – pro děti od 5 do 7 let

KURZY ANGLICKÉHO JAZYKA PRO 
ŽÁKY ZŠ v prostorách Lundonia Davle:

délka kurzu: 28 týdnů (celoroční kurz), skupina 4 – 10 žáků
Cena kurzu pro 1. stupeň 45 min.: 3150 Kč
Cena kurzu pro 2. stupeň 60 min.: 3450 Kč
•  Anglický jazyk pro 1. třídu + učebnice zdarma, 45 min. –  

český lektor – 1 x 45 min. – pravděpodobně v úterý odpoledne – 
povede Eva Machová

•  Anglický jazyk pro 2. - 3. třídu + učebnice zdarma, 45 min. –  
český lektor – 1 x 45 min. – pravděpodobně v úterý odpoledne – 
povede Eva Machová

•  Anglický jazyk pro 4. – 5. třídu + učebnice zdarma, 45 min. –  
český lektor – 1 x 45 min. – pravděpodobně v úterý odpoledne – 
povede Eva Machová

• Anglický jazyk pro 6. – 7. třídu + učebnice zdarma, 60 min. –  
český lektor – 1 x 60 min.
• Anglický jazyk pro 8. – 9. třídu + učebnice zdarma, 60 min. –  
český lektor – 1 x 60 min.
• Konverzace v AJ pro 7. – 9. třídu – materiály zdarma, 60 min. 

KURZY ŠPANĚLSKÉHO JAZYKA PRO 
ŽÁKY ZŠ v prostorách Lundonia Davle:

délka kurzu: 28 týdnů (celoroční kurz), skupina 4 – 10 žáků
Cena kurzu pro 1. stupeň 45 min.: 3150 Kč
Cena kurzu pro 2. stupeň 60 min.: 3450 Kč
•  KURZY S ČESKÝM LEKTOREM I RODILÝM MLUVČÍM, 

který ale hovoří česky, a má zkušenosti s výukou!!!
•  ŠJ pro 7. – 9. třídu začátečníci – učebnice zdarma, 60 min. –  

rodilý mluvčí hovořící česky
•  ŠJ pro 7. – 9. třídu mírně pokročilí – učebnice zdarma, 60 min. – 

rodilý mluvčí hovořící česky

KURZY ŠPANĚLSKÉHO JAZYKA PRO 
DOSPĚLÉ – v prostorách Lundonia Davle:

délka kurzu: 14 týdnů (1 semestr), skupina 4 – 8 studentů
Cena kurzu – 90 min.: 3450 Kč
Cena kurzu – 60 min.:  3150 Kč
•  Španělský jazyk pro úplné začátečníky – český lektor –  

1 x 90 min. – povede Jana Bartůňková
•  Španělský jazyka pro mírně pokročilé – český lektor –  

1 x 90 min. – povede Jana Bartůňková
•  Španělský jazyk pro středně pokročilé – český lektor –  

1 x 90 min. – povede Jana Bartůňková

KURZY ANGLICKÉHO JAZYKA PRO 
DOSPĚLÉ – v prostorách Lundonia Davle:

délka kurzu: 14 týdnů (1 semestr), skupina 4 – 8 studentů
Cena kurzu - 90 min.: 3450 Kč
Cena kurzu – 60 min.:  3150 Kč
•  Anglický jazyk pro úplné začátečníky – český lektor – 1 x 90 min.
•  Anglický jazyk pro věčné začátečníky – český lektor – 1 x 90 min.
•  Anglický jazyka pro mírně pokročilé – český lektor – 1 x 90 min.
•  Anglický jazyk pro středně pokročilé – český lektor – 1 x 90 min.
•  Anglická konverzace pro odvážné pokročilé začátečníky – 1 x 60 min.
•  Anglická konverzace pro mírně až středně pokročilé – 1 x 60 min.
•  Anglická konverzace pro středně a více pokročilé – 1 x 60 min.

KURZY PRO MATURANTY – příprava ke 
státní maturitě – v prostorách Lundonia Davle:

•  1 x 120 min. týdně – kombinace gramatiky a tematických konverzač-
ních okruhů

BLIŽŠÍ INFORMACE SE DOZVÍTE NA NAŠEM WEBU: www.lundonia.cz
SE SVÝMI DOTAZY SE NA NÁS OBRACEJTE: eva.mach@lundonia.cz 

Zahájení výuky: v týdnu od 8. října 2012

ŠKOLA LUNDONIA – areál ZŠ Davle
Těšíme se na vás!



SLOUP (BÝVALÝ AREÁL JZD)
TEL.: 777 884 546, 777 903 948
e-mail: info@zelizko.cz
www.zelizko.cz

ŽELÍZKO spol. s r.o.

VYRÁBÍME:

 Ocelové konstrukce
 Schody 
 Zábradlí
 Vrata
 Ploty
 Mříže
 Povrchové úpravy: žárový zinek, galvanizace, prášková barva
 Nerezové systémové zábradlí (na objednávku za zajímavé ceny)
 Prodej hutního materiálu I, IPE, U, HEA, HEB, jäkly, trubky, bet. ocel aj. 

Případně k dodání do 3dnů včetně dopravy a skládky.
 Dělení materiálu

Z důvodů častých montáží je před návštěvou 
předchozí telefonická domluva nutná.
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Rozlosování  Davle A –  podzim 2012/13

termín utkání začátek sraz

So 25. 8. Davle – Vrané 17.00 16.00

So 1. 9. Černošice – Davle 17.00 15.40

So 8. 9. Davle – Jesenice B 17.00 16.00

So 15. 9. Vestec – Davle 16.30 15.15

So 22. 9. Davle – Jíloviště B 16.30 15.30

So 29. 9. Davle – Slapy 16.30 15.30

So 6. 10. Radlík –Davle 16.00 14.45

So 13. 10. Davle – Hvozdnice B 16.00 15.00

So 20. 10. Štěchovice B – Davle 15.30 14.20

So 27. 10. Davle – Libeř 14.30 13.30

So 3. 11. Bojanovice – Davle 14.00 12.50

So 10. 11. Davle – D. Břežany 14.00 13.00

Ne 18. 11. Zvole B – Davle 13.30 12.15!!! Ne

Rozlosování Davle – B, podzim 2011/12

termín utkání začátek sraz

Ne 28. 8. Dobříč – Davle 10.15 9.15

Ne 4. 9. Davle – Dobřichovice B 17.00 16.15

Ne 11. 9. Všenory B – Davle 17.00 15.50

Ne 18. 9. Davle – Kytín 16.30 15.45

Ne 25. 9. VOLNO

Ne 2. 10. Davle – Mníšek B 16.00 15.15

Ne 9. 10. D.Jirčany B – Davle 16.00 14.55

Ne 16. 10. Davle – Klínec 15.30 14.45

Ne 23. 10. Měchenice B – Davle 15.30 14.45

Ne 30. 10. Davle – Nučice 14.30 13.40

Ne 6. 11. Čisovice – Davle 14.00 13.00

Ne 13. 11. Kazín B – Davle 14.00 13.00

Ne 20. 11. Davle – Vonoklasy B 13.30 12.45

Slavoj Davle – zápasy 2012/13


